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علاقه مندان به اخبار و اطلاعات مرتبط با بولتن رشته ها و بافته ها می توانند كلیه مطالب بولتن را در سایت انجمن صنایع نساجی ایران 
به آدرس www. aiti. ir مشاهده فرمایند. 

 )دیدگاه ها و نظرات چاپ شده در بولتن لزوماً نظر بولتن رشته ها و بافته ها نمی باشد.(

وقتی تنبیه جای تشویق را می گیرد!

در مراسم  گرامیداشت روز ملی صنعت و معدن كه صبح شنبه 
یازدهم تیرماه در سالن اجلاس سران كشورهای اسلامی برگزار 
شد، علاوه بر سخنرانی رئیس جمهور، چهره هایی مانند رئیس 
خانه صنعت و معدن ایران، رئیس اتاق بازرگانی ایران، رئیس 
كمیسیون صنایع و معادن مجلس، وزیر صنعت، معدن و تجارت 
و بنیانگذار زرماكارون، به ارائه مطالبی در خصوص لزوم حمایت 
از فعالان بخش خصوصی، رفع موانع تولید، راهکارهایی برای 
رشد و توسعه سرمایه گذاری و اشتغال زایی بیشتر واحدهای 
تولیدی، صنعتی، كشاورزی و معدنی ، جراحی های اقتصادی و 

چالش های اقتصادی پرداختند.
در ادامه شركت های نساجی بروجرد- به مدیریت آقای علیرضا 
مظاهری،  زاگرس پوش- به مدیریت آقای رحیم چگنی-،  چرم 
كویر  الماس  فرش  و  مصری  بابک  آقای  مدیریت  به  مشهد 
كرمان به مدیریت آقای محمدرضا انتظاری به عنوان واحدهای 

نمونه صنعتی در بخش نساجی و پوشاک اعلام شدند و تندیس 
مراسم را دریافت نمودند. همچنین از مهندس رضا حمیدی 
بنیانگذار فرش مشهد -عضو هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی 

ایران- به عنوان پیشکسوت صنعتی تقدیر به عمل آمد. 
همچنین در مراسم روز ملی صنعت و معدن در سایراستانها 
دراستان همدان، گروه صنعتی موكت همدان به عنوان واحد 
نمونه صنعتی استان شناخته و مورد تقدیر قرار گرفت.شایان 
ذكر است این مراسم در سایر استان  های كشور نیز به مرور 
برگزار خواهد شد  كه در صورت وجود واحدهای برگزیده صنعت 
طریق  از  اسامی  برگزیدگان،  فهرست  در  پوشاک  و  نساجی 
سایت انجمن و نیز شماره آتی بولتن رشته ها و بافته ها در اختیار 
مخاطبان قرار خواهد گرفت.  ضمن تبریک به این عزیزان در 
كسب عنوان واحدهای نمونه صنعتی، موفقیت روز افزون ایشان 

را مسألت داریم. 

معرفی واحدهای نمونه صنایع نساجی و پوشاک کشور
هیئت  عضو  مباشر  محمدمهدی 
مدیره انجمن صنایع نساجی ایران 
پیمان  سیاست  داشت:امروز  اظهار 
در  مانع  بزرگترین  ارزی  سپاری 
مسیر رشد و توسعه صادرات صنعت 
نساجی كشور می باشد. این سیاست 
در طی چهل سال گذشته به دفعات 
و هرگاه كه دولت ها در مضیقه ارزی 
قرار گرفته اند اجرا گردیده و هربار نیز 
موجبات اعمال فشار زیاد به بخشهای صادراتی كشور شده و نهایتاً 
به شکست انجامیده است ولی متأسفانه درس عبرتی از اجرای 

مکرر و شکست خورده این سیاست گرفته نمی شود.
 این سیاست بیش از آنکه موجبات تشویق صادر كنندگان را فراهم 
سازد به مثابه ابزار جریمه و تنبیه صادركنندگان عمل می نماید و 
انگیزه صادرات را از بین برده و موجبات رواج كارتهای كاغذی را 
فراهم می سازد. هرچند انتظار می رفت با افزایش نرخ ارز توان 
صادراتی صنعت نساجی كشور تقویت گردد ولی متأسفانه اصرار 
دولت بر شیوه غلط و نادرست پیمان سپاری ارزی موجبات كاهش 
صادرات صنایع نساجی گردیده است بطوریکه صادرات نساجی 
كشور از یک میلیارد و ششصد میلیون دلار در سال 96 به 680 

میلیون دلار در سال 1400 كاهش یافته است.
انتظار می رفت دولت جدید در  با روی كار آمدن دولت سیزدهم 
اجرای این شیوه تجدیدنظر به عمل آورد ولی متأسفانه علیرغم 
تاریخ  در  ایران  اتاق  جلسه  در  محترم صمت  وزیر  قول صریح 
1400/07/24 مبنی بر حذف پیمان سپاری ارزی در سال 1401 
این شیوه همچنان جاری می باشد و دولت از اجرای آن صرف نظر 

ننموده است.
نساجی  صنایع  انجمن  مدیره  هیئت  مباشر-عضو  محمدمهدی 
ایران-  با اشاره به جلسه مورخ 1401/03/24 با آقای چرخ انداز 
رئیس اداره صادرات بانک مركزی و معاونین ایشان اظهار داشت 
در جلسه فوق مشکلات و تنگناهای واحدهای صادراتی صنعت 
نساجی به اطلاع رئیس اداره صادرات رسید و نامبرده نیز علیرغم 
وقوف بر مشکلات همچنان بر اجرای شیوه نامه های رایج تأكید 
داشتند و انجام هرگونه اصلاح در این روشها را خارج از اختیارات 
ارز  بازگشت  سیاستهای  داشتند  اعلام  و  دانسته  مركزی  بانک 
صادراتی مصوب سران قوا بوده و بانک مركزی مجری مصوبات 

مراجع بالادستی می باشد.
 مباشر در ارتباط با بخشنامه جدید بانک مركزی مبنی بر خرید 
ارز صادركنندگان  توسط صرافیها به نرخ توافقی نیز اعلام داشت 
تأكید بانک مركزی بر مشخص بودن منشأء ارز و اظهار آن در 
صادركنندگان  كه  چرا  می باشد  مسئله ساز  كشور  ورودی  مبادی 
بدلیل مشکلات مربوط به تحریم های ناعادلانه امکان جابجایی پول 
از مسیرهای رسمی را ندارند و اساساً انتقال ارز خارجی به صورت 
چمدانی هرچند مورد استقبال مسئولین بانک مركزی ایران می باشد 
ولی در ساختار بین المللی این امر قاچاق ارز محسوب شده و سایر 
كشورها اجازه این نوع انتقالات از مبادی خروجی را نداده و با آن 
به شدت برخورد به عمل می آورند. از طرفی صرافی های رسمی نیز 
اعلام می دارند برای ارز توافقی خریدار و متقاضی وجود ندارد چرا 
كه متقاضیان ارز می توانند نیازهای خود را از سامانه نیما و سنا با 
نرخی به مراتب مناسب تر تهیه نمایند. به نظر می رسد بخشنامه 

ادامه در صفحه 2 جدید بانک مركزی بیشتر جنبه روانی داشته و در 



ان
اير

انجمن صنايع نساجي 

A
SSO

CATION OF IRAN TEXTILE IN
DU

ST
R

IE
S

ادامه از صفحه 1

جهت كنترل بازار ارز وضع گردیده و رفع مشکلات صادركنندگان مدنظر 
بانک مركزی نبوده است.وی در بخش دیگری از مصاحبه اعلام داشت: 
تا وقتی كه بانک مركزی تمام نیازهای ارزی واردكنندگان را از سامانه 
نیما تأمین می نماید خرید ارز صادراتی جذابیتی برای واردكنندگان ندارد 
و به همین دلیل پیشنهاد می شود تأمین ارز مواد اولیه تولید از سامانه 
نیما صورت پذیرد و تأمین ارز سایر كالاها از محل ارز صادراتی انجام 
شود. این امر علاوه بر ایجاد انگیزه برای صادركنندگان جهت عرضه ارز 

خلاصه مذاکرات هزار و صد و دهمین نشست هیأت مدیره
هـزار و صـد و دهمین نشسـت هیأت مدیـره انجمن صنایع 
نسـاجی ایران با حضـور اكثریت اعضای هیـأت مدیره پیرو 
دعوت نامـه شـماره 13055-1401 مـورخ 1401/03/17 
در روز یکشـنبه مـورخ 1401/03/22 در محـل دفتر انجمن 
صنایـع نسـاجی ایران برگزار شـد و نسـبت به مـوارد ذیل 
بحـث و تبـادل نظـر و نسـبت بـه برخـی از آن هـا اتخـاذ 

تصمیـم به عمـل آمد..
1-خلاصـه مذاکـرات هـزار و صـد و  نهمیـن نشسـت هیئـت مدیره 
مـورخ 03/08/ 1401 قرائـت و به امضای حاضرین در نشسـت رسـید.
2-جنـاب آقای مهندس نیلفـروش زاده گزارش مختصری از نشسـت 
مشـترک با بسـیج اصناف در روز سـه شـنبه مورخ 1401/03/10 ارائه 
فرمودند و پس از آن گزارش نشسـت مشـترک با سـایر تشـکل ها در 
دفتر اداره کل منسـوجات  و پوشـاک با موضوع درجه شناسـه کالا در 

راسـتای اجرائی شـدن موشـوع تبصره 4 ماده 18 ارائـه فرمودند.
3-آقـای مهنـدس حمیدی با اشـاره به قطعی بـرق واحدهای صنعتی 
اسـتان هـای مختلـف بـه لـزوم جبـران خسـارت و کسـرهزینه های 
کاهـش راندمـان از پرداختـی هـای بـه تامیـن اجتماعـی و سـازمان 

مالیاتـی اشـاره فرمودند. 
4-آقای دکتر شـیبانی گزارش مختصری از نشسـت کارگروه نسـاجی 
و پوشـاک کمیسـیون صنایع و معادن اتـاق بازرگانی ایـران با موضوع 

تدوین سـند توسـعه برنامه هفتم ارائـه فرمودند .
5-آقـای مهنـدس مباشـر گـزارش مختصـری از کمیسـیون توسـعه 
صـادرات  و کمیسـیون رفـع موانـع تولید کنفدراسـیون صـادرات ارائه 

فرمودنـد کـه عمـده آن مربـوط بـه رفـع تعهـد ارزی بود.
6-آقـای سـید رضـا لاجـوردی گزارشـی از نشسـت کارگـروه فـرش 

ماشـینی انجمـن صنایـع نسـاجی ایـران ارائـه فرمودند .
7-آقـای دکتـر کاظمـی گـزارش مختصـری از نشسـت مشـترک 
در مرکـز پژوهـش هـای مجلس شـورای اسـلامی بـا موضـوع چادر 
مشـکی ارائه فرمودند کـه موضوع کاهش تعرفه واردات چادر مشـکی 
مـورد بحـث بـوده اسـت و در ادامـه گزارشـی از نشسـت مشـترک با 
همراهـی مهنـدس امامـی رئـوف در مرکز رقابـت با موضـوع مکاتبه 
انجمـن در انتقـاد از کاهش تولید پتروشـیمی تندگویـان ارائه فرمودند.
همچنین گزارشـی از نشست مشـترک با حضور آقایان اخوان بروجنی، 

دسـترنج و لباف در شرکت پتروشیمی تندگویان ارائه فرمودند.
8-مهنـدس امامـی رئـوف گـزارش مختصـری در خصوص نشسـت 
مـورخ 1401/03/10  معاونـت علمـی و فنـاوری ریاسـت جمهوری با 
موضـوع کانـون دانش، صنعت و بازار ارائه فرمودند همچنین گزارشـی 
از نشسـت مشـترک با موضـوع دانش و صنعـت در بسـیج کارگران و 

کارخانجـات در روز شـنبه مـورخ 1401/03/21 ارائه فرمودند.
9-سـرکار خانـم فاطمه محمدبیگـی نماینده محترم مجلس شـورای 
اسـلامی  دعوت قبلی در جلسـه حضور یافتندپس ار عرض خیر مقدم 
،اعضـای محتـرم هیئت مدیـره انجمـن در موضوعـات کلان صنعت 

نسـاجی مواردی را مطـرح فرمودند.
سـرکار خانـم محمدبیگـی نیـز در جمع بنـدی مـوارد مطروحه ضمن 
ارائـه پیشـنهادات اجرائـی جهـت طـرح و پیگیری موضوعـات مطرح 
شـده بـه راههـای حـل مشـکل قانـون مشـاغل سـخت و زیـان آور 

پرداختنـد کـه مقرر شـد.
10- آقـای مهنـدس دسـتمالچیان گـزارش مبسـوطی از نشسـت 
دبیرخانـه مشـترک تشـکلهای نسـاجی و پوشـاک در روز سـه شـنبه 
مـورخ 1401/03/17 و یکشـنبه مـورخ 1401/03/22 مطـرح فرمودند
11-دعوت دانشـکده مهندسی نسـاجی برای افتتاح آزمایشگاه مرحوم 

مهندس مظاهری در روز دوشـنبه مورخ 1401/03/23 مطرح شـد .
12-موضـوع پیگیـری هـای انجمـن و مصاحبـه هـای رسـانه ای 
در خصـوص ترخیـص محمولـه هـای پنبـه واصلـه از هندوسـتان و 
مشـکلات مربـوط بـه مکاتبـه سـازمان حفظ نباتـات و حـل و فصل 
مشـکلات مربـوط بـه گواهـی بهداشـت کشـور ثالـث  مطـرح شـد. 

عدم حضور با اطلاع قبلی آقایان:  
محمود ضرابی

صورتجلسه

عصر روز یکشنبه پنجم تیرماه آقایان حسین سلاح ورزی و 
بازرگانی،  اتاق  دار  خزانه  و  رئیس  نایب  جمیلی  غلامحسین 
و  یکصد  و  هزار  میهمان  ایران  كشاورزی  و  معادن  صنایع، 
یازدهمین نشست هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران 

بودند.

مجتبی  مهندس  خوشامدگویی   با  كه  نشست  این  در 
دستمالچیان رئیس هیئت مدیره انجمن شروع شد در خصوص 
مسائل و مشکلات صنایع نساجی كشور از جمله فقدان آمار و 
اطلاعات و برنامه مدون برای توسعه این صنعت اشتغالزا بحث 

و تبادل نظر شد.
همچنین در این نشست موضوع قانون مشاغل سخت و زیان 
آور، مشکلات صادركنندگان در رفع تعهد ارزی، لغو معافیت 
واردات ماشین آلات نو و دست دوم و عدم توجه دولتمردان 
به اخذ نظرات كارشناسی انجمن های تخصصی اشاره شد و 
از نمایندگان اتاق بازرگانی درخواست شد تا نسبت به تقویت 
جایگاه تشکل ها در بدنه تصمیم سازی و تصمیم گیری حاكمیت 

تلاش بیشتری صورت پذیرد.
مشاركت موثرتر اتاق و تشکل های نساجی در تدوین برنامه 
توسعه هفتم و تعریف نقش ویژه برای صنایع نساجی و پوشاک 
كشور در این برنامه از جمله مواردی بود كه در این نشست 
گرفت.  صورت  نظر  تبادل  و  بحث  آن  خصوص  در  و  مطرح 
همچنین به ظرفیت بالای واحدهای نساجی كشور در اتاقهای 
صنعت  نمایندگان  ملاحظه  قابل  حضور  و  استانها  بازرگانی 
نساجی در هیئت های نمایندگان اشاره شد و ابراز امیدواری شد 
كه بتوان از این ظرفیت به شکل مطلوبی در جهت پیشرفت 

صنعت بهره برداری  نمود.

اعضای هیئت رئیسه اتاق بازرگانی ایران 
میهمان نشست هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران

هزار و صدو دهمین نشست هیئت مدیره انجمن با حضور اعضای هیئت 
مدیره ، روسا و دبیران كارگروههای تخصصی انجمن و با حضور سركار 
خانم دكتر فاطمه محمد بیگی نماینده محترم مجلس شورای اسلامی 
عصر روز یکشنبه مورخ 1401/03/22 در محل دبیرخانه انجمن صنایع 

نساجی ایران برگزار شد.
در این نشست  پس از طرح موضوعات و گزارشات دستور جلسه و 
حضور میهمانان در خصوص مسائل و مشکلات مبتلابه صنایع  نساجی 

و تولید در ماههای اخیر بحث و تبادل نظر شد.
مجتبی دستمالچیان رئیس هیئت مدیره انجمن ضمن خیر مقدم به 
مسائل و مشکلات اعم از تعرفه حقوق ورودی، لغو معافیت ماشین آلات 
نو و دست دوم، مشاغل سخت و زیان آور و عدم اخذ نظر مشورتی از 
تشکل های تخصصی نساجی پرداخت و پس از ایشان آقای مهندس 
و  واحد  برق  قطع  برای  برق  اداره  مکاتبات  موضوع  به  رضا حمیدی 
خسارت ناشی از این قطع برق و عدم جبران این خسارت پرداختند و 
در ادامه مهندس عباس سرشارزاده به موضوع عدم اجرای كامل قانون 
ارزش افزوده و معافیت های مالیاتی مذكور در زنجیره توزیع و مشکلات 
ایجاد شده برای واحدهای تولیدی اشاره فرمودند و مهدی ضابطی 
موضوع مشوق های صادراتی و محمد مهدی مباشر مشکلات مربوط 

به رفع تعهد ارزی را مورد اشاره قرار داد.
در ادامه سید جعفر حسینی به مشکلات واحدها در تسویه تسهیلات 
ارزی پرداختند. آقایان دكتر بهرام محمدی و علیرضا نوری نیز موضوع 
آقایان نیکچی،  واردات بی رویه و قاچاق را مورد بحث قرار دادند و 
و  زاده  نیلفروش  مهندس  مهدی سمائیان،  محمد  مقدم،  محمدرضا 
دكتر شیبانی توضیحات مبسوطی را در خصوص قوانین مزاحم تولید 
و مشکلات واحدهای تولیدی در صدور بخشنامه ها، دستورالعمل ها 
و مقررات خلق الساعه و غیر كارشناسی و مشکلات بنیادی اقتصاد 

كلان و چند نرخی بودن ارز پرداختند. همچنین دكتر شاهین كاظمی 
در جمع بندی موارد مطروحه به مشکلات جزیره ای این صنعت در 
زنجیره ارزش نساجی اشاره نمود و به خواست اصلی انجمن در ارائه 

نظر مشورتی قبل از تصویب قوانین پرداخت.
در ادامه سركار خانم محمد بیگی نیز در جمع بندی موارد مطروحه 
در جلسه ضمن تشکر از صنعتگران و فعالین صنعت نساجی كشور 
و حاضرین در نشست به لزوم ارتباط فعال تر انجمن در كمیسیونهای 
تخصصی مجلس اشاره فرمودند و همچنین مساعدت و پیشنهادات 
اجرائی در خصوص حل مشکلات مشاغل سخت و زیان آور و طرح 
مشکلات ذكر شده در كمیسیون های تخصصی مجلس ارائه فرمودند.

 نشست هیئت مدیره انجمن با دکتر فاطمه محمد بیگی نماینده مجلس

صادراتی موجبات تقویت تولیدكنندگان داخلی را فراهم می سازد چرا كه 
اختصاص ارز نسبتاً ارزان قیمت نیمایی به واردكنندگان كالاهای ساخته 
شده در شرایطی كه تولیدكننده داخلی مواد اولیه و لوازم مصرفی خود را 
در داخل كشور به قیمت ارز آزاد تهیه می نماید تقدیم یارانه به واردكننده 
و تولید كننده خارجی می باشد. با این شرایط به نظر می رسد بانک 
مركزی نه تنها رسالت خود را تقویت تولیدكنندگان و صادركنندگان 
كشور نمی داند بلکه در عمل در راستای تقویت و حمایت واردكنندگان و 

تولید كنندگان خارجی عمل می نماید.

وقتی تنبیه جای تشویق را می گیرد!
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گزارشی از نشست کارگروه ریسندگی الیاف کوتاه انجمن
تامین مواد اولیه مورد نیاز بزرگترین چالش ریسندگان

اولین نشست كارگروه ریسندگی الیاف كوتاه انجمن صنایع 
با   1401/02/31 مورخ  شنبه  روز  صبح  ایران،  نساجی 
حضور اعضای این كارگروه برگزار شد در این نشست كه 
مجتبی دستمالچیان رئیس هیئت مدیره انجمن نیز حضور 
سال  در  كارگروه  این  های  پیگیری  از  داشت،گزارشی 
گذشته ارائه شد و در خصوص مسائل و مشکلات واحدهای 
ریسندگی از جمله موضوع تامین پنبه به عنوان اصلی ترین 
مشکل واحدها بحث و تبادل نظر شد. همچنین از اعضای 
فعلی  سخت  شرایط  از  گذر  تا  شد  درخواست  كارگروه 

مشاركت خود را در انجمن بیش از پیش گسترش دهند.
قیمت گذاری بر مبنای قیمت تمام شده و رعایت انصاف در 
ایجاد تعادل و ثبات در بازار و همچنین حفظ قدرت زنجیره 
ارزش از جمله موارد دیگر مطروحه در این نشست بود. در 
پایان این جلسه پس از رای گیری آقایان اسماعیل توكلی 
زاده به سمت رئیس و محمد كاردانپور به عنوان دبیر كارگروه 
انتخاب گردیدند كه ضمن تبریک به ایشان توفیق بیش از 

پیش اعضای این كارگروه را مسألت داریم.

انجمن صنایع  بلند  الیاف  ریسندگی  كارگروه  نشست  اولین 
نساجی ایران عصر روز دوشنبه ششم تیرماه در محل دبیرخانه 
خوب  استقبال  با  كه  نشست  این  در   . شد  برگزار  انجمن 
شركتهای عضو برگزار شد پس از خیر مقدم توسط رئیس 
و دبیر انجمن، حاج آقا زینالو رئیس كارگروه در دوره گذشته 
به ارائه گزارش مبسوطی از فعالیت ها و عملکرد این كارگروه 

پرداختند.
پس از ایشان اعضا نسبت به معرفی خود و بیان نظرات و 
نشست  این  دیگر  بخش  در  و  پرداختند  خود  دیدگاههای 
نامزدهای انتخابات هیئت رئیسه این كارگروه به معرفی خود 
برای  نفره  رئیسه هفت  هیئت  گیری  رأی  از  پرداختند. پس 
مدیریت این كارگروه انتخاب شد كه این عزیزان نیز حاج آقا 
علی زینالو را به عنوان رئیس و امیر حسین ذوالفقاری را بعنوان 
دبیر كارگروه انتخاب و معرفی نمودند كه ضمن تبریک به ایشان 

موفقیت روز افزون ایشان را مسألت داریم.

برگزاری نشست کارگروه ریسندگی الیاف بلند انجمن صنایع نساجی ایران

www.aiti.ir
وب سایت انجمن صنایع نساجی ایران

https: //telegram. me/aiti1395

خلاصه مذاکرات هزار و صد و یازدهمین نشست هیأت مدیره
هـزار ویکصـد و یازدهمین نشسـت هیأت مدیره انجمن صنایع نسـاجی 
ایـران بـا حضـور اكثریـت اعضـای هیـأت مدیـره پیـرو دعـوت نامـه 
شـماره 13268-1401 مـورخ 1401/03/30 در روز یکشـنبه مـورخ 
1401/04/05 در محـل دفتـر انجمن صنایع نسـاجی ایران برگزار شـد 
و نسـبت بـه مـوارد ذیـل بحث و تبـادل نظر و نسـبت به برخـی از آن ها 

اتخـاذ تصمیـم به عمـل آمد.
1-آقـای مهنـدس دسـتمالچیان ضمـن خیـر مقـدم به جنـاب آقایان حسـین 
سـلاح ورزی و غلامحسـین جمیلـی از اعضـای محتـرم هیئـت رئیسـه اتـاق 
بازرگانـی، صنایـع، معادن و کشـاورزی ایران و معرفـی اجمالی از انجمن صنایع 
نسـاجی ایـران و نقـش آن در صنعـت نسـاجی کشـور بـه اهم مشـکلات این 

صنعـت به شـرح ذیـل اشـاره فرمودند.
1-عدم اجرای مفاد دو و سـه قانون بهبود مسـتمر محیط کسـب و کار در اخذ 

نظرات کارشناسـی تشکل ها
2-قانون مشاغل سخت و زیان آور

3-لغو معافیت واردات ماشین آلات نو و دست دوم
4-اجرای ناقص قانون مالیات بر ارزش افزوده در زنجیره نساجی

5-عدم کارشناسی در تدوین تعرفه های حقوق ورودی زنجیره ارزش نساجی
6-الزام واحدهای تولیدی به عرضه محصول زنجیره ارزش در بورس کالا

ایشـان همچنیـن در ادامه به تعداد شـرکتهای نسـاجی عضو اتاقهـای بازرگانی 
و حضـور موثـر ایشـان در اتاقهای اسـتانها اشـاره فرمودند و خواسـتار همکاری 
بیشـتر اتـاق در حمایت مالـی از پژوهش ها و مطالعات راهبردی انجمن شـدند.

2-آقـای دکتـر شـیبانی نیـز با اشـاره به قدمـت انجمـن و حضور موثـر آن در 
اتـاق بازرگانـی، صنایـع، معادن و کشـاورزی ایـران به نقش صنایع نسـاجی در 
توسـعه و پیشـرفت کشورهای توسـعه یافته و نیز جایگاه انجمن در بین تشکل 

های نسـاجی پرداختند.
3-آقـای سـید رضـا لاجـوردی با اشـاره به گسـتردگی صنایع نسـاجی کشـور 
و نقـش و جایـگاه انجمـن صنایع نسـاجی ایران در بین تشـکل های نسـاجی 

خواسـتار افزایـش تعداد نماینـدگان انجمـن در اتاق بازرگانی شـدند.
4-آقـای مهنـدس حمیدی طی سـخنانی بـه لزوم اثـر گذاری بیشـتر اتاقهای 

بازرگانی در توسـعه و پیشـرفت صنعت اشـاره فرمودند.
5-آقایان دکتر حسـین سـلاح ورزی و غلامحسـین جمیلی نیز طی سـخنانی 
ضمـن اشـاره بـه دغدغـه هـای مطـرح شـده از سـوی حاضرین در نشسـت ، 
پیشـنهاداتی را در خصوص گسـترش همـکاری های فیما بیـن انجمن صنایع 
نسـاجی ایـران و اتـاق بازرگانـی در حـوزه هـای مختلـف تجاری و آموزشـی و 
پژوهشـی و رویدادهـای مختلف مطـرح فرمودند و قول مسـاعدت در خصوص 

پـروژه های پیشـنهادی انجمن ارائـه فرمودند.
6-در ادامـه جلسـه حاضریـن در نشسـت ضمـن معرفـی بـه طـرح مـوارد 
پیشـنهادی خـود پرداختند کـه پروسـه صـدور کارت بازرگانی، عدم مشـارکت 
تشـکل ها در تصمیم گیری هـا، رفع تعهد ارزی، جزء دال مـاده 20، درآمدهای 
سـه در هزاراتاق و نحوه هزینه کردهای آن، طرح جامع و نقشـه توسـعه صنایع 

نسـاجی از جملـه موضوعات مطروحـه در این جلسـه بود.
7-در خصـوص موضـوع مکاتبـات وارده از کارگـروه ریسـندگی الیـاف کوتـاه 
و الیـاف بلنـد انجمـن و طرح پیشـنهاد تغییـر تعرفـه حقـوق ورودی کالاهای 
نسـاجی بحـث و تبادل نظر بسـیاری شـد و در جمـع بندی نهائی مقرر شـد تا 
کارگروهـی بـا حضور آقایان مهنـدس نیلفـروش زاده ، مقصودی، سرشـارزاده، 
سـید جعفر حسـینی و مهدی کاردان نسـبت به بررسـی تعرفه ها و جمع بندی 
پیشـنهادات بـرای طـرح در جلسـه آتی هیئـت مدیره که بطـور فوق العـاده در 

هفتـه آتی برگـزار خواهد شـد .
7-جلسه در ساعت 18:30 با ذکر صلوات بر محمد و آل محمد خاتمه یافت.

صورتجلسه

چهارشـنبه اول تیـر مـاه اعضـای كارگـروه صـادرات 
انجمـن گـرد هم آمدنـد تا رئیـس و دبیر ایـن كارگروه 

در دوره جدیـد را انتخـاب كننـد.

در ایـن نشسـت كه بـا اسـتقبال اعضا همـراه بود پس 
از ارائـه گـزارش عملکـرد دوره گذشـته توسـط محمد 
مهـدی مباشـر رئیـس كارگـروه صـادرات انجمـن در 
سـالیان گذشـته، نسـبت بـه انتخـاب رئیـس و دبیـر 
دوره جدیـد اقـدام شـد كـه در نهایـت آقایـان مهدی 
ضابطـی و مجتبی سـقایتی به ترتیب به عنـوان رئیس 
و دبیـر كارگـروه در دوره جدیـد انتخاب شـدند . در این 
نشسـت در خصوص موضوع رفع تعهد ارزی و مسـائل 
و مشـکلات واحدهـای صادركننـده در ای خصـوص به 

تفضیـل بحـث و تبادل نظر شـد.

کارگروه صادرت انجمن تشکیل جلسه داد
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ایران  نساجی  انجمن صنایع  خواب  کالای  کارگروه  اعضای 
عصر روز سه شنبه سی و یکم خرداد ماه در دبیرخانه انجمن 
گرد هم آمدند تا در خصوص مسائل و مشکلات و برنامه های 

آتی خود بحث و تبادل نظر کنند.
 در این نشست که با ارائه گزارش عملکرد کارگروه در طول 
دوره گذشته آغاز شد مهندس کریم عزیزیان رئیس کارگروه 
ارائه  به  اخیر  سالهای  در  کرونا  بیماری  شیوع  به  اشاره  با 
گزارش پیگیری های کارگروه در خصوص موارد ارجاع شده 
از دبیرخانه انجمن به کارگروه پرداخت و مشارکت بیشتر و 
اهداف  پیشبرد  در  را  کارگروه  اعضای  همفکری  و  همراهی 

مورد نظر بسیار موثر و ضروری دانست.
در بخش دیگری از این نشست حاضرین در جلسه به طرح 
دغدغه ها و انتظارات خود از انجمن پرداختند و پس از بحث و 
تبادل نظر نسبت به انتخاب رئیس و دبیر کارگروه برای دوره 
جدید اقدام شد که در نهایت آقای مهندس کریم عزیزیان و 
محمد رضا رنجبران  به عنوان رئیس و دبیر کارگروه در دوره 
جدید انتخاب گردیدند و همچنین آقای سیدحسن صفوی از 
پتوی نگار یزد بعنوان دبیر پتوی کارگروه قبول زحمت نمودند 
که ضمن تبریک،  موفقیت روز افزون ایشان را مسألت داریم.

کارگروه کالای خواب انجمن
 رئیس و دبیر خود را انتخاب کرد

رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران از افزایش قیمت یکی 
ااز مهمترین مواد اولیه مورد نیاز تولید الیاف و نخ به دلیل عرضه تلفیقی 
اچیپس پلی استر وارداتی همزمان با چیپس داخلی خبر داده و خواستار 
عرضه جداگانه این دو محصول و همچنین افزایش عرضه نوع داخلی 

چیپس پلی استر شده است.
به گزارش ایسنا، مجتبی دستمالچیان، رئیس انجمن صنایع نساجی ایران، 
با اشاره به اینکه چیپس پلی استر، از مهمترین مواد اولیه مورد نیاز تولید 
الیاف و نخ در حلقه ابتدائی زنجیره ارزش صنعت نساجی که تولید داخلی 
تندگویان  پتروشیمی شهید  اختیار شرکت  انحصاری در  این محصول 
)ماهشهر( است، گفته که طی سال های اخیر به دلیل بیشتر بودن میزان 
تقاضا از میزان عرضه، دسترسی به این ماده در بورس با رقابت بسیار زیاد 
و تلاطم های فراوان همراه بوده و انجمن صنایع نساجی ایران همواره 
پیگیر افزایش کف عرضه این محصول از طریق افزایش ظرفیت تولید این 

محصول در شرکت پتروشیمی شهید تندگویان بوده است.
وی با بیان اینکه امکانات و زیرساخت افزایش ظرفیت تولید در این شرکت 
فراهم است، در این نامه نوشته که هر چند کسری نیاز شرکت های پایین 
دست داخلی در حوزه صنعت نساجی باید با واردات تامین شود. اما پس از 
سال ها پیگیری در خصوص موضوع افزایش میزان تولید و کف عرضه 
چیپس پلی استر نساجی در بورس، طی هفته گذشته کمیته تخصصی 
پتروشیمی مستقر در دفتر توسعه صنایع پایین دستی پتروشیمی تصمیم به 
عرضه تلفیقی چیپس پلی استر وارداتی همزمان با چیپس داخلی گرفت 

و بدین ترتیب قیمت پایه عرضه این محصول در بورس که طی سه ماه 
فصل بهار به صورت متوسط در کانال 29 هزار تومانی قرار داشت با یک 
رشد بی سابقه و ناگهانی به کانال 34 هزار تومانی وارد و منجر به ایجاد 
بحران قیمت در زنجیره صنعت نساجی شد که این موضوع در تضاد آشکار 
با سیاست دولت در جهت کاهش تورم و کنترل قیمت ها و بازگشت 

جهش های قیمتی در بازار نیازهای اساسی مردم از جمله پوشاک است.
رئیس انجمن صنایع نساجی ایران در ادامه پیشنهاد کرده که این دو 
محصول در دو کد مجزا و با دو قیمت پایه مجزا عرضه شود، اما در روش 
فعلی قیمت میانگین گیری شده است. همچنین عرضه چیپس خارجی به 
میزان عرضه مواد داخلی در بورس اضافه شود. در حال حاضر با عرضه 
چیپس خارجی میزان عرضه چیپس داخلی کاهش یافته و به عبارت دیگر 

کل مجموع عرضه ثابت باقیمانده است.
پیشنهاد بعدی این انجمن شفاف شدن نام و مشخصات تامین کننده و 
خصوصیات کیفی محصول است، چراکه که در حال حاضر تنها نام یک 

شرکت بازرگانی در امارات به عنوان تامین کننده درج شده است.
قیمت گذاری منطقی چیپس خارجی دیگر پیشنهاد انجمن صنایع نساجی 
است. در حال حاضر برای فروش چیپس خارجی سلف سه ماهه لحاظ 
شده و در محاسبات قیمت توسط کمیته سود بازرگانی و سایر موارد هم 
لحاظ شده است. یعنی پتروشیمی با دریافت پول نقد از خریداران وعده 
تامین در سه ماه آینده را داده و در این معامله برای خود سود بازرگانی 

نیز لحاظ می کند.

انجمن صنایع نساجی ایران در خصوص عرضه تلفیقی  اعلان موضع كرد:

 عرضه داخلی چیپس پلی استر افزایش یابد

ارائه خدمات مشاوره ای حقوقی 

درخصوص مسائل و مشکلات واحدهـای 

عضو انجمن صنایع نساجی ایران

021 - 26200196

 رئیس هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران از عدم مشورت با بخش خصوصی و 
انجمن های تخصصی در زمینه تغییر حقوق ورودی و تعرفه   های گمرکی سال 1401 و 
همچنین بروز برخی مشکلات برای واحدهای نساجی به دنبال مصوبه وزارت صمت در 

خصوص عرضه 100درصدی محصولات این صنعت در بورس کالا، انتقاد کرد. 
مجتبی دستمالچیان با این توضیح که صنعت نساجی ایران نیاز جدی به نوسازی و 
بازسازی ماشین   آلات و خطوط تولید دارد و این در حالی است که در کشور، ماشین   سازی 
در این صنعت، وجود ندارد، از کاهش معافیت   های مربوط به حقوق گمرکی برای واردات 
ماشین   آلات دست دوم این بخش، انتقاد کرد. وی همچنین تغییرات در برخی تعرفه   های 
گمرکی کالاهای وارداتی صنایع نساجی را موجب سردرگمی و بروز مشکلات تازه برای 
واحدهای تولیدی این بخش عنوان کرد و گفت: در حالی تعرفه گمرکی نخ پنبه    از 15 درصد 
به 5 درصد کاهش یافته در حالی که تعرفه پنبه از 5 به 4 درصد و تعرفه واردات پارچه نیز 
از 38 درصد به 20 درصد تقلیل یافته که نگرانی هایی را برای عدم تعادل در زنجیره ارزش 
محصولات ایجاد کرده است. دستمالچیان همچنین با اشاره به دستورالعمل اخیر وزارت 

صمت مبنی بر عرضه محصولات اولیه صنعت نساجی در بورس کالا، گفت: عرضه برخی از 
مواد اولیه واحدهای تولیدی نساجی در بورس کالا، مشکلات جدی برای واحدهای کوچک 
و صنفی ایجاد خواهد کرد و دسترسی آنان به این مواد از طریق بورس سخت و دشوار 
می شود. وی با طرح این موضوعات، خواستار رسیدگی به رفع مشکلات واحدهای نساجی 
کشور از طریق شورای گفت   و   گوی دولت و بخش خصوصی استان تهران شد.در ادامه، 
مدیرکل سازمان صمت استان تهران با اشاره به اینکه مشکلات صنعت نساجی در سایر 
صنایع نیز قابل مشاهده است، افزود: طبق قانون بودجه سال جاری و قانون جهش تولید 
دانش   بنیان، معافیت حقوق ورودی ماشین   آلات لغو شد. این تصمیم در شرایطی می   توانست 
مطلوب باشد که صنعت ماشین   آلات در داخل دانش فنی کافی و لازم را داشت و در عین 
حال قادر به تامین نیاز داخل بود. حتی آقای فاطمی   امین نیز به لغو این معافیت اعتراض 
کرد. این معافیت   ها به مثابه مشوقی برای ارتقای رقابت   پذیری صنایع محسوب می   شد.
محمود سیجانی، درباره تغییرات نرخ تعرفه مواد اولیه نساجی نیز وعده پیگیری داد و گفت 
که ورود مواد اولیه صنعت نساجی به بورس یک تصمیم ملی و برای افزایش شفافیت است. 

در هشتاد و هفتمین نشست شورای گفت وگوی استان تهران مطرح شد:
انتقاد انجمن صنایع نساجی ایران از حذف معافیت واردات ماشین آلات نو و مستعمل
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